

အမေရိကန်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန  
ပြောခွင့်ရပုဂ္ဂိုလ်ရုံး

ချက်ချင်းထုတ်ပြန်ရန်  
ဝန်ကြီးတေလာဆန်၏ ထုတ်ပြန်ချက်  
နိုဝင်ဘာ ၂၂ ရက်၊ ၂၀၁၇

မြန်မာနိုင်ငံ ရခိုင်ပြည်နယ်အရေးဖြေရှင်းရန် ကြိုးပမ်းအားထုတ်မှု

နိုဝင်ဘာ ၁၅ ရက်တွင် မြန်မာနိုင်ငံ၊ နေပြည်တော်သို့ မိမိသွားရောက်ခဲ့ပြီး နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်နှင့် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်တို့နှင့် တွေ့ဆုံခဲ့ပါသည်။ ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးများကို အကောင်အထည်ဖော်ရေး၊ နိုင်ငံတွင်း ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် အမျိုးသားပြန်လည်ရင်ကြားစေရေးနှင့် ရခိုင်ပြည်နယ်တွင်း ကြုံတွေ့နေရသော ထိခိုက် ပျက်စီးမှုကြီးမားသည့်ဘေးအကျပ်အတည်းကို ဖြေရှင်းရေးတို့ကို ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်နေသော ရွေးကောက်ခံအစိုးရကို မြန်မာနိုင်ငံ၏ အောင်မြင်သော ဒီမိုကရေစီ အသွင်ကူးပြောင်းရေး ဖြစ်ပေါ်ရေး အတွက် ထားရှိသည့် အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု၏ ခိုင်မာသည့် ကတိကဝတ်ကို ထပ်လောင်း အတည်ပြုခဲ့ပါသည်။ မိမိတို့၏ ပထမဦးစားပေးမှာ လူပေါင်းများစွာ ကြုံတွေ့ခံစားနေရသော ဒုက္ခဆင်းရဲကို သက်သာစေရန် ဖြစ်ပါသည်။ ဤအဆောတလျင်ဖြစ်နေသောအခြေအနေကို တုံ့ပြန်နိုင်ရန် ရခိုင်ပြည်နယ် အရေးကြောင့် ထိခိုက်ရသူများအတွက် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၄၇ သန်းကို လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှု အကူအညီအဖြစ် ထပ်မံပေးအပ်မည်ဖြစ်ကြောင်း ကုန်ခဲ့သည့်ရက်သတ္တပတ်က မိမိကြေညာခဲ့ပါသည်။ ထပ်မံပေးအပ်သော အကူအညီအပါအဝင် ယခုအရေးကိစ္စအတွက် ယခုနှစ် သြဂုတ်လမှစ၍ ပံ့ပိုး ကူညီထားသော အထောက်အပံ့မှာ ဒေါ်လာ ၈၇ သန်းကျော်ရှိပြီ ဖြစ်ပါသည်။

ယခုအရေးကိစ္စ အပေါ် မြန်မာနိုင်ငံ၏ တုံ့ပြန်မှုသည် ဒီမိုကရေစီနည်းလမ်း ပိုမို ကျနသည့် အသိုက်အဝန်းဆီ အောင်မြင်စွာ ကူးပြောင်းနိုင်စေရေးအတွက် မှတ်ကျောက်တင်ရာတွင် များစွာ အရေးပါလှသည်။ နေပြည်တော်တွင် မိမိပြောကြားခဲ့သလို ထိခိုက်လွယ်ပြီး လူနည်းစုဖြစ်သည့် ရိုဟင်ဂျာများ နှင့် အခြားလူနည်းစုတိုင်းရင်းသားတွေအပေါ် မည်ကဲ့သို့ဆက်ဆံပုံမှာ ဘယ်ဒီမိုကရေစီစနစ် အတွက်မဆို အဓိကကျသည့် စစ်ဆေးမှုဖြစ်ပါသည်။ မြန်မာနိုင်ငံအစိုးရ နှင့် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့များသည် နိုင်ငံနယ်နိမိတ် အတွင်းရှိ လူတိုင်းအပေါ် ထားရှိရမည့် လူ့အခွင့်အရေးကို လေးစားရမှာဖြစ်ပြီး လိုက်နာရန် ပျက်ကွက်သူများကို အရေးယူရမှာ ဖြစ်ပါသည်။

အာရကန် ရိုဟင်ဂျာ လွတ်မြောက်ရေးတပ်(ARSA)က မြန်မာ့လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့တွေအပေါ် ပြုလုပ်ခဲ့သော သြဂုတ်လ ၂၅ ရက် တိုက်ခိုက်မှုများကို အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုက ရှုတ်ချကြောင်း ထပ်လောင်း ပြောကြားလိုပါသည်။ သို့သော် မည်သည့်ရန်စမှုကိုမျှ တုန့်လှုပ်ဖွယ် ရက်စက်မှုများဖြင့် တုံ့ပြန် စီရင်ခြင်း မပြုသင့်ပါ။ မြန်မာ့တပ်မတော်မှ အချို့သောတပ်ဖွဲ့ဝင်များ ၊ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့များမှ အချို့သော တပ်ဖွဲ့ဝင်များ နှင့် မိမိဒေသ လုံခြုံရေးအတွက် ကိုယ်တိုင်ပါဝင်ဆောင်ရွက်နေသော ဒေသခံအချို့ကြောင့် အမျိုးသား၊

အမျိုးသမီးနှင့် ကလေးသူငယ်များ သိန်းနှင့်ချီပြီး နေရပ်စွန့်ခွာကာ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံတွင် ခိုလှုံနေရမှုကို ဖြစ်ပေါ်စေပါသည်။ မိမိတို့ ရရှိထားသည့်အချက်အလက်များအပေါ် ဂရုတစိုက် စေ့စပ် သေချာစွာ လေ့လာဆန်းစစ်ခြင်းများ လုပ်ဆောင်ပြီးသည့်အခါ ရခိုင်ပြည်နယ်မြောက်ပိုင်းအခြေအနေမှာ ရိုဟင်ဂျာများကို လူမျိုးစုအလိုက် ရှင်းလင်းဖယ်ရှားမှု ဖြစ်ကြောင်း ထင်ရှားစေပါသည်။

ထိုရက်စက်သောလုပ်ရပ်များအတွက် ကျူးလွန်သူများကို အရေးယူရမှာဖြစ်ပါသည်။ ထိုသို့အရေးယူမှုများ ပြုလုပ်သည့်အခါ အထောက်အကူဖြစ်စေမည့် မြေပြင်အချက်အလက်များကို ဆက်လက် အတည်ပြုနိုင်ရန် ယုံကြည်စိတ်ချရပြီး ဘက်မလိုက်သော စုံစမ်းစစ်ဆေးမှုများ ပြုလုပ်ရန် အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုက ဆက်လက်ကူညီပံ့ပိုးသွားမည် ဖြစ်ပါသည်။ ကုလသမဂ္ဂ လုံခြုံရေးကောင်စီနှင့် ကုလသမဂ္ဂ အထွေထွေညီလာခံ၏ တတိယကော်မတီတွင် ချမှတ်ခဲ့သော ရခိုင်ပြည်နယ် ပဋိပက္ခအတွက် အပြုသဘောဆောင်သည့် လုပ်ဆောင်ချက်များကို မိမိတို့ ထောက်ခံပါသည်။ အမေရိကန် ပြည်ထောင်စုကလည်း အမေရိကန်ဥပဒေအတိုင်း အရေးယူမှုများ ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်ပြီး ပစ်မှတ်ထား အရေးယူ ပိတ်ဆို့မှုများလည်း ပါဝင်လာနိုင်ချေရှိပါသည်။

ဒုက္ခသည်များအားလုံးနှင့် ပြည်တွင်းရှိ နေရပ်စွန့်ခွာထွက်ပြေးသူများအားလုံး ၎င်းတို့နေရာဒေသဆီ ၎င်းတို့ သဘောဆန္ဒအလျောက် ဘေးကင်းစွာပြန်လာနိုင်ရေးအတွက် လိုအပ်သော အခြေအနေများကို ဖန်တီးပေးမည်ဆိုသော မြန်မာအစိုးရရဲ့ ကတိကဝတ်ကို မိမိတို့ထောက်ခံသလို တစ်ဖက်နိုင်ငံရောက် ဒုက္ခသည်များ ပြန်လာနိုင်ရေးအတွက် မြန်မာနိုင်ငံနှင့် ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံတို့ လတ်တလော ဆွေးနွေးနေသော အစီအစဉ်ကိုလည်း ကြိုဆိုပါသည်။ အစိုးရ၏ ကြိုးပမ်းချက်များအပေါ် မြန်မာ့တပ်မတော်၏ ထောက်ခံအားပေးမှုမှာလည်း အလွန်အရေးပါလှပါသည်။ အခြေအနေသည် ခက်ခဲပြီး ရှုပ်ထွေးသော အခြေအနေတစ်ရပ်လည်း ဖြစ်ပါသည်။ တိုးတက်ကောင်းမွန်လာစေရန် ပါဝင်ပတ်သက်သူများစွာ အတူတကွ ပါဝင် လုပ်ဆောင်ကြရမှာဖြစ်ပါသည်။

###